

大学英语六级词汇 (CET6)



大学英语六级词汇 (CET6) 2273
词，整理自《全国大学英语四、六级
考试大纲》2016年版，不含四级词
汇。

唐库学习 编

目 录

A
B
C
D
E
F
G
H
I
J
K
L
M
N
O
P
Q
R

S

T

U

V

W

Y

Z

abandon [ə' bændən]

动词[v.]: 1, 抛弃, 放弃; 2, 离弃(家园、船只、飞机等); 3, 遗弃(妻、子女等)

例句1, He decided to abandon his dream of becoming a musician and pursue a more stable career.

他决定放弃成为音乐家的梦想, 转而追求一份更稳定的职业。

例句2, The captain ordered the crew to abandon the

ship as it was sinking rapidly.

船长命令船员们弃船，因为船正在迅速下沉。

例句3, She felt abandoned when her husband left her and their children without any explanation.

当她的丈夫毫无解释地离开她和孩子们时，她感到被遗弃了。

abnormal [æb'no:məl]

形容词[adj.]: 不正常的

例句1, The doctor noticed

some abnormal results in the patient's blood test.

医生在患者的血液检查中发现了一些不正常的结果。

例句2, Her behavior at the party was quite abnormal, which made everyone concerned.

她在派对上的行为相当反常，这让所有人都感到担忧。

abolish [ə'bɒlɪʃ]

名词[n.]: 废除，消除; 动词

[v.]: 废除，取消

例句1, The government decided to abolish the outdated law to promote social progress.

政府决定废除过时的法律以促进社会进步。

例句2, The abolition of slavery was a significant milestone in human history.
奴隶制的废除是人类历史上的一个重要里程碑。

例句3, The company plans to abolish the traditional hierarchy and adopt a more

flexible management
structure.

公司计划取消传统的层级制度，采用更灵活的管理结构。

例句4, The movement to abolish child labor gained widespread support across the country.

废除童工的运动在全国范围内获得了广泛支持。

abortion [ə' bɔ:ʃən]

名词[n.]: 1, 流产，小产，堕胎; 2, (计划、工程等的)中途

失败;中止, 中辍的计划

例句1, The doctor explained the risks associated with abortion to the patient.

医生向患者解释了与堕胎相关的风险。

例句2, The sudden abortion of the project left the team in disarray.

项目的中途失败让团队陷入了混乱。

abrupt [ə'brʌpt]

形容词[adj.]: 1, 突然的, 出其不意的; 2, 陡峭的; 3, 粗

鲁的，无礼的

例句1, The abrupt change in weather caught everyone by surprise.

天气的突然变化让所有人都感到意外。

例句 2, The mountain trail ended in an abrupt drop, making it dangerous for hikers.

山间小径突然陡峭地下降，对徒步者来说很危险。

例句 3, His abrupt response to her question left her

feeling uncomfortable.

他对她问题的粗鲁回答让她感到很不舒服。

absence ['æbsəns]

名词[n.]: 1, 缺席; 2, 缺乏, 不存在

例句1, Her absence from the meeting was noticed by everyone.

她缺席会议被所有人注意到了。

例句2, The absence of evidence made it difficult to prove the case.

证据的缺乏使得这个案件难以证明。

absorb [əb'sɔ:b]

动词[v.]: 1, 吸收(水、热、光等); 2, 吸引(注意), 使专心, 使全神贯注

例句1, The sponge can absorb a large amount of water quickly.

这块海绵能迅速吸收大量的水。

例句2, The black shirt absorbs more heat than the white one.

黑色衬衫比白色衬衫吸收更多的热量。

例句3, The fascinating story absorbed the audience completely.

这个引人入胜的故事完全吸引了观众的注意力。

例句4, She was so absorbed in her book that she didn't hear the doorbell ring.

她如此专注于她的书，以至于没有听到门铃响。

abstract ['æbstrækt]

形容词[adj.]: 抽象的; 名词

[n.]: 摘要, 概括; 动词[v.]: 1,

提取, 抽取; 2, 摘录...的要

点; 3, 转移...(注意等)

例句1, The artist's abstract painting left the audience in deep thought.

这位艺术家的抽象画作让观众陷入了深思。

例句2, She submitted an abstract of her research paper to the conference.

她向会议提交了她的研究论

文的摘要。

例句3, Scientists can abstract essential oils from plants for various uses.

科学家可以从植物中提取精油用于多种用途。

例句4, The editor abstracted the key points from the lengthy report.

编辑从冗长的报告中摘录了要点。

例句5, The magician's performance abstracted the audience's attention from

the real trick.

魔术师的表演将观众的注意力从真正的技巧上转移开了。

absurd [əb' sɜ:d]

形容词[adj.]: 不合理的, 荒谬的, 可笑的

例句1, It is absurd to think that a cat could fly without wings.

认为一只猫没有翅膀也能飞是荒谬的。

例句2, The idea of building a house on a cloud seems

utterly absurd.

在云上建房子的想法看起来完全不合理。

例句3, His absurd behavior at the party made everyone laugh uncontrollably.

他在派对上的可笑行为让每个人都忍不住大笑。

abundance [ə'bʌndəns]

名词[n.]: 丰富, 充裕, 大量

例句1, The abundance of fresh fruits and vegetables in the market makes it easy to maintain a healthy diet.

市场上丰富的新鲜水果和蔬菜使得保持健康饮食变得容易。

例句2, Her garden is a testament to the abundance of nature, with flowers blooming in every corner.

她的花园是大自然丰富的见证，每个角落都有鲜花盛开。

例句3, The abundance of resources in the region has attracted many investors.

该地区丰富的资源吸引了许

多投资者。

例句4, Despite the abundance of information available online, it's important to verify the sources.

尽管网上有大量信息，但核实来源很重要。

例句5, The abundance of opportunities in the city makes it an ideal place for young professionals.

这座城市大量的机会使其成

为年轻专业人士的理想之地。

abundant [ə'bʌndənt]

形容词[adj.]: 大量的, 充裕的, 丰富的 || be abundant in, be abundant with 有丰富的, 有大量的

例句1, The region is abundant in natural resources, making it a key area for economic development.

该地区自然资源丰富, 是经济发展的关键区域。